
 
 



 
 
 
 
Kiitos hyvät rotaryveljet 
 
Rotaryvuotemme 08 – 09 tarjosi monia mukavia veljellisiä yhdessäolon hetkiä, mutta vuoteen 
sisältyi myös surua. 

 
Vietimme kulunutta vuotta tavoitteiden mukaisesti perinteikkäällä tavalla. 
Osallistuminen viikkokokouksiin jatkui aikaisempien vuosien tapaan vahvana. 
Läsnäolotilaston 93,8 % perusteella olimme piirin toiseksi aktiivisin klubi piirimme 
alueella. Mielestäni tämä on keskeinen mittari, mikä kuvaa toimintamme onnistumista 
ja tukee rotarytoiminnan perusarvoja. Painopistealueita ovat olleet laadukkaat 
viikkoesitelmät, niiden pohjalta käydyt keskustelut, yritysvierailut, nuorisovaihto ja 
RYLA –kurssitoiminta. 
 
Valitettavasti emme saavuttaneet jäsenmäärätavoitettamme. Jäsenmäärämme väheni 
vuoden aikana kolmella ollen vuoden lopussa 45. 
 
Kauhajoella tapahtumat 23.9.2008 koskettivat meitä ikävällä tavalla. Pidetty 
rotaryveljemme Kimmo Martiskainen menehtyi koulutragedian uhrina.  
 
Pitäjäneuvos Erkki Holkko poistui keskeltämme 2.3.2009. Erkki oli klubimme jäsen 
vuodesta 1974. Hänen uransa pitkäaikaisena rahastonhoitajana oli ainutlaatuinen. Hän 
sai klubitoiminnastaankin monia tunnustuksia. Menetimme 4.1.2009 laajasti 
musiikkikulttuuriin vaikuttaneen kunniajäsenemme musiikkineuvos Lasse Lintalan. 
 
Kyösti Nyyssölä joutui työesteiden ja Heino Kuismanen terveydellisistä syitä 
eroamaan klubistamme. Uutena jäsenenä oli ilo kutsua Juha Juvonen mukaan 
toimintaamme. Oli myös hienoa, että Jyrki Oksasella  oli mahdollisuus jatkaa 
edesmenneen Kimmon työtä piirin RYLA –vastaavana. 
 
Lopuksi haluan kiittää lämpimästi kaikkia veljiä aktiivisesta osallistumisesta 
viikkokokouksiin ja arvokkaasta rotarytyöstä eri tehtävissä. Erityisesti haluan kiittää 
sihteeriäni Jussi Uusimäkeä ja jo vuodesta 1962 alkaen sataprosenttisena jäsenenä 
ollutta Arvo Ala-Lahtea. Sekä Jussi että Arvo ovat osaamisella ja tuntemuksella 
auttaneet monin tavoin presidentin tehtävän hoitamista. 
 
 
Seppo Kormano 
Presidentti 2008 - 2009 
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ROTARYVUOSI 2008 – 2009 
 

Rotary Internationalin presidentin Dong Kurn (D.K.) Leen julistamana rotaryvuoden 
2008 – 2009 teemana oli Make dreams real – toteuta unelmasi.  Hänen 
toivomuksensa mukaan teema tarkoittaa työn tekemistä erityisesti lasten unelmien 
toteuttamiseksi. Ensisijaisena tavoitteena on vähentää lapsikuolleisuutta.  

 
Rotaryvuoden suomalaiskansallisena teemana oli ilmaston muutos ja sen ottaminen 
järjestön seuraavaksi keskeiseksi asiaksi. 
 
Piirimme kuvernöörinä toimi Pentti Silvennoinen Pietarsaari-Mässkär Rotaryklubista. 
Hän vieraili klubissamme 30.10.2008. Vierailun yhteydessä Silvennoinen puhui 
kauniisti klubimme toiminnasta ja kertoi lähemmin rotaryvuoden tavoitteista. Hän 
korosti käytännön työn tekemistä.  
 
Apulaiskuvernöörinä toimi Hannu Juutti Seinäjoen Klubista. Hän vieraili 
klubissamme 23.10.2008. 

Jäsenistö 
Klubimme jäsenmäärä oli toimintavuoden alussa 48 ja lopussa 45.   
 
Vuoden lopussa kunniajäseniä olivat Mikko Kivistö, Esko Kuivasmäki ja Aake Yli-
Laurunen.  

Kokoukset 
Viikkokokouksia toimintavuoden aikana oli 44. Hallitus kokoontui 6 kertaa. Koko 
vuoden osalta keskimääräinen osallistumisprosentti on 93,8.  Paikkauksia veljet 
tekivät yhteensä 266 kappaletta. 
 
Kokouspaikkamme oli edelleen Ilmajoen Krouvi ja kokousaika torstaisin klo 17.30. 
 

 
 
 

                      Presidentti Seppo Kormano ja sihteeri Jussi Uusimäki 2008-2009 
 



ILMAJOEN ROTARYKLUBI, yhteenveto läsnäoloista 2008-2009 
 
  Heinä-Syys    Loka-Joulu   Tammi-Maalis Huhti-Kesä      Yhteensä 
Ala-Kauppila Tapani 13 11 11    10       45/45 
Ala-Lahti Arvo 13 11 11    10       45/45 
Alanko Pentti  13 11 11    10       45/45 
Alho Antti  1 4 5    0       10/45 
Antila Rauno  13 11 11    10       45/45 
Aura Seppo  11 11 10    7       39/45 
Ervast Erkki  12 9 9    8       38/45     
Haapamäki Erkki 9 11 9    9       38/45 
Hahtola Aulis  13 10 11    7       41/45 
Hakala Risto  8 11 10    8       37/37 
Hakanen Antti 10 8 10    9       37/45 
Halme Kauko  11 8 10    9                        38/45 
Hellsten Erkki 13 11 11    9       44/45 
Hirsimäki Timo 13 11 11    10       45/45 
Hirvelä Matti  12 10 10    8       40/45 
Holkko Erkki  1 7 -    -                         8/8 
Iivari Jussi  10 6 5    9                        30/30 
Isotalo Simo  5 5 5    3       18/18 
Jokimäki Jaakko 11 10 11    9       41/45 
Jouppila Juha  8 9 9    6       32/45 
Juvonen Juha  21.8. alk. 6 11 11    10       38/38 
Järvi Simo  13 11 11    10       45/45    
Kaukonen Kari 13 11 10     9       43/45 
Koivulahti Jarmo 6 10 6     7       29/45 
Kontiokoski Esko 13 11 11     10       45/45 
Kormano Seppo 13 11 10     10       44/45 
Kuismanen Heino 0 0 -      -                       - 
Laine Reijo  5 5 8      4       22/45 
Laitila Tuomo 3 1 0      0       4/4 
Lähdesmäki Raimo 10 7 9      9       35/45 
Martiskainen Kimmo 9 - -      -                       9/9 
Metsä-Ketelä Jouko 13 11 11      10        45/45  
Mäki Jari  7 9 8      5        29/45 
Nikkola Juho  10 11 11      9        41/45 
Niukkala Jussi 13 10 10      10        43/45 
Oksanen Jyrki 10 10 10      7        37/45 
Ojala Markku  5 9 7      2        23/45 
Paulaharju Jari 6 7 7      3        23/45 
Pirilä Aarno  13 11 11      10        45/45 
Rousu Ari  8 7 8       5        28/45 
Tuomikoski Timo 13 10 10      10        43/45 
Tuominen Jaakko 13 11 11      10        45/45  
Töyli Veikko  10 9 10      7        36/36 
Uusimäki Jussi 10 10 11      10        41/45 
Viita Antti  10 7 9       5        31/45 
Ylinen Seppo  10 9 9       8        36/45 
Yrjänäinen Reino 13 11 11       10        45/45 
Äärynen Matti 10 11 9       8        38/45 
 



 

Viikkoselosteyhteenvedot 2008-2009: 
Sihteeri Jussi Uusimäki: 

3.7.2008 
Veli Seppo Kormano, tuliterä presidenttimme, aloitti kautensa vetämällä tulevia suuntaviivoja ja 
kertomalla suunnitelmistaan.  Ensin hän kuitenkin kiitti veli Timoa ja veli Anttia edellisestä, 
erinomaisesti hoidetusta kaudesta.  Vuosi menee äkkiä, kuten molemmat ovat todenneet!  Seppo piti 
toimintamme tärkeinä kulmakivinä normaalia klubitoimintaa, joka meillä on erittäin aktiivista ja 
intensiivistä, sekä mallikelpoisesti hoidettua nuorisovaihtoa, kansainvälisyyskasvatus on aina ollut 
tärkeä osa Ilmajoen klubia.  Toiminta tulee jatkumaan samoissa merkeissä, Seppo toivotti kaikille 
hyvää rotarivuotta! 
Veli Pentti Alanko sai syntymäpäiväonnittelut, tosin hän ei ollut nyt paikalla.  Harvinaista Pentiltä - 
paikkaus tulee varmasti!  
Viimekertaisten olympiakarsintojen tulokset todettiin: Saapas: 1. Antti Viita 21,99, 2. Jussi 
Niukkala 21.94, 3. Timo Hirsimäki 21,70.  Rengas: 1. Tapani Ala-Kauppila ja Jaakko Jokimäki 4.  
Tikka: 1. Pentti Alanko 72, 2. Antti Hakanen 69, 3. Matti Hirvelä 66.   Ammunta: 1. Antti Viita, 2. 
Seppo Aura, 3. Aulis Hahtola.  Hienot kisat, loistavia tuloksia!  Tästä joukosta valitaan 
Olympialais-edustajat 25.7. kisoihin.  Veli Tapani muistutti, että sama voi osallistua vain yhteen 
lajiin + lentopalloon. 
Veli Erkki Ervast viritteli keskustelua ruokailusta kokouksissa.  Hänen mielestään nykyistä 
useampien pitäisi ruokailla ennen kokousta, hän innosti veljiä tulemaan nälkäisinä kokoukseen.  
Vilkkaan keskustelun jälkeen presidentti totesi, että syököön kuka tahtoo, mutta syömistä toki 
suositellaan kaikille mahdollisuuksien mukaan.  Syksyllä vielä muistutellaan asiasta 
10.7.2008 
Veli Markku Ojalaa onniteltiin tämänpäiväisen syntymäpäivän johdosta.  Presidentti veli Seppo 
referoi piirikuvernöörin kirjettä, asiat käytiin läpi kohta kohdalta.  Governor Pentti Silvennoinen 
vierailee klubissamme 30.10.  Klubien läsnäoloprosentteja pahkuttiin, jostain syystä omat 
prosenttimme eivät olleet laskuissa mukana.  Kärjessä olisi oltu, todettiin.  Olympialaiskutsua on 
odoteltu, eipä ole vielä kuulunut.  Oma osallistujalistamme on jo valmiina, ja virkeät kisaajamme 
puhkuvat intoa niin että aivan pitää pirellä!  Kovat kisat on tulossa, tietäis vaan missä...  Joku 
muisteli että ajankohta olisi 25.7.  Klubimestari veli Kari selvittää seuraavaan kokoukseen 
mennessä.  Neuvos-veli Tuomo kertoi kuulumisiaan Turun puolesta, aluehallinnon uudistaminen 
tuntui kovasti etenevän.  Viikkokokouksen jälkeen pidettiin hallituksen kokous, läsnä 8/12 rotaria. 
17.7.2008 
Veli presidentti Seppo kävi läpi viime viikon hallituksen kokouksen asiat, Tuomon vapautuksen, 
uuden jäsenen hyväksymiseen palataan seuraavassa kokouksessa, veli Erkki Silanderin ehdottamat 
nettiasiat, jokainen voi antaa suoraan Erkille vinkkejä nettisivujen kehittämiseksi, tosin kaikki olivat 
niihin erittäin tyytyväisiä, sääntöuudistuasioihin palataan myös seuraavassa kokouksessa.  Jari Mäki 
esitteli vieraamme, kuukausivaihtari Somerin Arkansasista, USAsta, ja hänen Suomen-siskonsa 
Marianne Mäen.  Tytöt kertoivat kuulumisia Somerin kotopuolesta ja viihtymisestä Mäen 
perheessä.  Hyvin tuntuivat viihtyneen molemmissa päissä, tosin suolaa Somer kuulemma saa lisätä 
Suomessa ruokaan joka kerta.  Lentomatka Amerikasta Suomeen oli hänen ensimmäisensä.  Ensi 
viikolla kokoukseen saapuu Laineen perheen  Italian-vaihtarityttö.  Samoin ensi viikolla meillä 
vierailevat Australian Bendigosta Barbara ja John Cannon, joiden luona Tommi Talasmäki on ollut 
vaihtarina 1991-92. 



 
 

 

 

 

 

 



24.7.2008 
Sihteeri matkoilla, kuten 2. sihteerikin, onneksi 3. sihteeri veli Jyrki Oksanen oli ruodussa.  
Odotettu Olympialaiskutsu tuli, kisat Nummijärvellä to 7.8. klo 18.  Vieraat kertoivat kuulumisiaan, 
Lotta Laine ja Giulia Italiasta, sitten Australialaisvieraat Barbara ja John Cannon sekä Tommi 
Talasmäki vaimoineen.  Tommi kertoi ja näytti dioja kotiseudustaan Bendingosta, 100.000 
asukasta, 6 Rotaryklubia.  Rotarytoimintaan kuuluu siellä paljon hyväntekeväisyysaktiviteettia 
Tyynen meren alueella. 
31.7.2008 
Presidentti totesi heinäkuun olleen yllättävän vilkas toimintakuukausi.  Erkki Haapamäkeä 
onniteltiin yritysoston vuoksi.  Lumiahon perinteikäs Olympialaisbussi lähtee 7.8. klo 16.15 
Krouvin edestä.  Veli Jyrki kutsui veljiä Marien ja Mikkojen konserttiin 9.8.  Veljet Kari Kaukonen 
ja Aarno Pirilä vuoron perään pitivät erittäin ansiokkaat ja seikkaperäiset selostukset Ilmajoki-
lehden lukijamatkalta Bratislavaan ja Wieniin.  Muutamia poimintoja: Jokiristeilyllä loppui ruoka – 
onneksi ei juoma!  Luostariinkin mentiin, ja kaikki tulivat takaisin.  Schönbrunnin linnan puiston 
koko oli 160 ha, aika moinen.  Palkkataso suomalainen, mutta palkka maksetaan 14 kk:lta 
vuodessa.  Ja mikä yllättävää, aitoon wienerschnizeliin ei kuulu perunamuusi vaan parunasalaatti, ja 
vain sitruunanviipale, ei kaprista.  Taas sivistyttiin!  Matka oli ollut tosi hyvä. 
 
7.8.2008 
Rotary-olympialaiset Kauhajoen Nummijärvellä perinteisin menoin.  Sihteeri joutui olemaan 
muualla tällöin, mikä ei varmaankaan vaikuttanut ratkaisevasti Ilmajoen klubin menestykseen.  
Onneksi matka tehtiinkin vain ”tavallisella” luxusturistibussilla eikä historiallisella Lumiahon 
linjurilla, minkä kyytiin sihteeri olisi erityisesti hinkunut.  Se nostalgia, nääs.  Reissusta tarkemmin 
seuraavassa kokouksessa. 
14.8.2008 
Sihteeri taas liesussa!  Onneksi 2. sihteeri veli Kimmo ”Tuntsa” Martiskainen hoiteli hommat 
tyylikkäästi.  Piirikuvernöörin kirje luettiin ja keskusteltiin asioista, projektit ja GSE-ryhmä 
todettiin, Rotarydollari 0,64 €.  Läsnäoloprosenteissa oltiin taas kesäkuulla vahvoja, Kannus oli 
yllättänyt ja rökäissyt kovan kirin ja päässyt ykköseksi 94,5%, me kakkosena 94,02%Olympialaiset 
menivät erinomaisesti, mikäli ymmärsin veli Kimmon käsialaa.  Ettäkö pronssia joka lajissa 
tiimipohjalta?  Ja Viita-Antti kahmaisi ammunnassa yksilöpronssin?  Huimaavaa menestystä! 
Uusi jäsen Juha Juvonen otetaan vastaan 21.8. kokouksessa.  ”Vanhan” vaihtarin Judy Inghamin 
kirje luettiin, hyvää suomea!  
Seuraavat alustukset:28.8. Antti Viita, 4.9. Kimmo Martiskainen, 11.9. Raimo Lähdesmäki, 18.9. 
Reijo Laine. 
Pressa-Seppo muistutti komitearaporttien teosta elokuun aikana. 
21.8.2008 
Pressa Seppo ”Forttumi” Kormano kiitteli kahta komiteaa, jotka olivat jo jättäneet raporttinsa, ja 
muistutti muita asiasta.  Uusi jäsen Juha Juvonen otettiin klubin jäseneksi.  Veli Seppo kertoi 
Rotaryjärjestöstä, periaatteista ym. ja toivoi että veli Juha viihtyy Ilmajoen aktiivisessa porukassa.  
Täytyy siinä jotain erityistä olla kun viikko viikon perään miehet kokoontuu yhteen.  Eikun merkki 
rintaan ja rotariksi!  Alustukset tarkennettiin: 28.8. Antti Viita, 4.9. Kimmo Martiskainen, 11.9. 
Juha Juvonen, mennään Kurikkaan Ruukkiin, ja 18.9. Reijo Laine. 
 

 

 

 



28.8.2008 
Komiteoiden pj:t täpistelivät raporttiensa kanssa, varmaan kohta valmistuvat.  Veli Jouko ”KPMG” 
lanseerasi uuden tavan hoitaa paikkauskortit: sähköpostilla sihteerille. Hyväksyttiin kätevänä ja 
nopeana.  Paikkauksia niin iso kasa että melkein sihteerin salkusta hajosi vetoketju.  11.9.-kokous 
vieraillaan Kurikassa Ruukilla uuden veljen Juha Juvosen kutsumana, lähtijöitä ilmoittautui ainakin 
40.  Alustuksen piti veli Antti Viita, aiheena Ilmajoen seurakunnan hallinnollinen ja taloudellinen 
toiminta.  Siinä vilisivät kirkolliskokoukset, hiippakunnat ja rovastikunnat...  Ilmajoen seurakunnan 
vuositulot 2,3 milj. euroa, tase 5,5 milj. euroa, kirkollisveroäyri ollut vasta 45 vuotta 1,75 %, 
aikoinaan tapahtuneen ”tilapäisen” noston ansiosta.  Ilmajoen seurakunnalla maata, pääosin metsää, 
250 ha.  Antin alustus oli erittäin mielenkiintoinen ja selkeä, sitä seurasi pitkä ja vilkas keskustelu 
joka tapojemme mukaan aaltoili siellä sun täällä mutta aihepiirissä kuitenkin tiukasti pitäytyen. 

04.09.2008 
Presveli Seppo avasi kokouksen täsmälliseen Rotaryaikaan jonka näyttää aina 
Rotarytaskukellomme.  Veli Kari ”Rauta” Kaukoonen vielä tarkisti ajan Rolexistaan...  
Synttärisankareille veli Seppo ”Vatupassi” ja Risto ”Raleigh” taputettiin, ja otettiin vastaan 
harvinaisen vähän paikkuulappuja.  Joitakin mielenkiintoisia prosenttiasioita tuotiin vaivihkaa esiin, 
mutta niistä lisää myöhemmin.  Presseppo kytmensi kaikkien huomioitavaksi, että Seinäjoen klubin 
kokouspäivä on muuttunut, se on nyt maanantaisin klo 17 Lakeudessa, ja Jalasjärven klubin 
kokouspaikka on nykyään Neste Jalastuuli.  Ja että meidän seuraava miittinki on siis to 11.9. 
Kurikassa Ruukilla klo 17.  Veli Kimmo ”Tuntsa” Martiskainen loikkasi esiin, ja piti 
mukaansatempaavan ja valloittavan alustuksen aiheesta `Pappa-Tunturin Bing-kaasutin`.  Varsin 
perusteellisesti käytiin läpi toimintaperiaatteet, sijainti ja rakenne sekä korjaamisen ja 
kunnostamisen kannalta olennaiset asiat.  Olipa tuo veitikka tuonut käpäiltäväksikin ko. esineen 
jonka huumaavia 2-tahtibensahöyryjä innolla nuuhkimme!  Ja eikö tämä velikulta vielä esittänyt 
kiihoittavia ameriikkalaislähtöisiä mielikuvia Bing-kaasarin muotoilusta jättäen herkkiin 
sieluihimme lähtemättömät jäljet.  Kyllä kirvoitti alustus taas vilkkaan keskustelun, ja kuten 
viikkoselosteen laatija veli Antti ”Kolehti” Viita kiteytti, sivistystasomme nousi ainakin 
läsnäoloprosenttimme verran!  Ja Kimmo hei, jos se säätösuutin muka katosi niin ei se ainakaan 
mulla oo, ihan totta! 
11.09.2008 
Mentiin Kurikkaan Ruukille!  Ekasihteerikkö Jussi Rukalla, tokasihteerikkö Kimmo myös 
matkoilla, viikkoselosteen rustasi veli Jari ”Sheriff” Mäki.  Uusi veli Juha Juvonen selosti yhtymän 
toimintaa historiasta, vanhasta Velsasta, alkaen nykypäivään.  Tapahtuma aloitettiin ruokailulla, ja 
esitelmän jälkeen siirryttiin Ikarin teollisuusalueelle Ruukin tiloihin, jossa tutustuttiin yhtiön 
toimintaan.  Kiintoisaa oli. 
18.09.2008 
Kops! Tasan klo 18 rotariaikaa veli Seppo ”Fordson” Kormano napautti nuijalla ja het´kohta selvitti 
meille mitä kuvernööri kuukausikirjeessään oli esille tuonut.  Ja että Rylaa jatketaan Kurikan kanssa 
kuten ennenkin (hyväksyvää mutinaa), naisjäseniä saisi ottaa (epämääräistä mutinaa ja yskimistä), 
Rotarytietoutta saisi lisätä (ei mutinaa), uudet säännöt kun kohta läpikäydään niin jopa tietoutta 
tulee, joulukorttilähetys tulossa, Rotdollarin kurssi 0,66.  Asialan Aarren kutsu Kurikkaan 
noteerattiin.  Alustusvieraana oli Kari Niemelä Kuntokompassi Oy:stä Reijo Laineen kutsumana.  
Virma on Suomen suurin työpaikkojen kuntoliikuntaan erikoistunut yritys.  Kartoittavat riskiryhmät 
ja laativat kuntoiluohjeet ja valvovat toteutumista.  www.kuntokompassi.fi löytyy tarvittavat tiedot.  
Reiska ”Namu” Laine kertoi, että rakentaa tämän jampan kanssa kokoperheen leikkipaikkaa 
johonkin metsään.  Extremerata, nuorallakävelyä, färikuula-ammuskelua, vesipolkupyöriä, 
rautakuulan sisällä juoksemista ja muuta ihanata liikuntaa ja hupaa.  Sinne!  Mutta s´on vielä 
kesken.  Veli presSeppo kertoi lopuksi sihtJussin kanssa kehittelemästään kuntoideasta, elikkä joku 
kuukausi kaikki tulisivat mahdollisuuksiensa mukaan polkupyörillä kokouksiin.  Jäi vähän auki että 
mikä kuukausi.... 



25.09.2008 
Veli Seppo avasi kokouksen murheellisissa merkeissä.  Suruviesti oli saavuttanut meidät, rakas 
veljemme Kimmo Martiskainen oli menehtynyt Kauhajoen traagisissa tapahtumissa mustana 
tiistaina 23.9.  Vietimme hiljaisen hetken ja veli Arvo sytytti kynttilän Kimmon muistolle.  Seppo 
muisteli Kimmon valoisuutta, hyväntuulisuutta, aktiivista otetta nuorisotyöhön, sanalla sanoen 
Kimmo toi iloa klubin elämään.  Seuraavaksi puhui kutsuttuna vieraana kappalainen Kari Mantere 
Ilmajoen seurakunnasta.  Lauloimme ensin virren 600, jonka jälkeen Kari muisteli lämmöllä 
Kimmoa, iloista ja valoisaa ortodoksia, kuin meidän Isä Mitroa.  Meillä on oikeus olla särkyneitä ja 
musertuneita, mutta yhdessä tuemme toinen toisiamme.  Kimmon valoisa muisto jää elämään 
mieliimme.  Rukoilimme, ja lauloimme virren 548 ”Tule kanssani Herra Jeesus”.  Tämän jälkeen 
siirryimme Ilmajoen kirkkoon, jossa alkoi klo 19 muistohetki Kauhajoen tapahtumien johdosta. 
 
02.10.2008 
Vieraana Jarmo Kiskola Kurikan klubista, Ryla-asioita puitiin ja sovittiin jatkosta.  Presveli Seppo 
välitti veli Kimmon omaisten kiitokset muistamisesta.  Vuosikokous pidetään 23.10.  Veli Kyösti 
Nyyssölä käytti puheenvuoron ja ehdotti projektia nuorten hyväksi.  Asiaa pohditaan työryhmässä 
lähiaikoina.   Alustuksen piti veli Jouko Metsä-Ketelä, aiheena laki rahanpesun ja terrorismin 
rahoittamisen estämisestä.  Tilitoimistot ja tilintarkastajat ovat velvollisia ilmoittamaan 
viranomaisille jos huomaavat tällaista toimintaa.  Jouko kertoi mielenkiintoisesti tavoista joilla ko. 
toimintaa tehdään ja menetelmistä joilla sitä voidaan kitkeä pois.  Aihe kiinnosti veljiä runsaasti ja 
vilkkaasti keskusteltiin.   
09.10.2008 
Veli Seppo aloitti tasalta ja esitteli tutun vieraan, veli Erkki Silanderin.  Kuvernöörin kk-kirje oli 
tullut, Seppo esitteli asiat.  Rotarydollarin kurssi 0,69 €.  Elokuun läsnäolotilasto kohautti!  Oltiin 
vasta kolmansia, mitä kummaa!  Kauhajoki ykkönen, 100 %, hmm...  Ensi viikko on koulujen 
syyslomaviikko, silloin ei perinteisesti pidetä viikkokokousta.  Tosin myös perinteisesti ainakin 
puolet porukasta on paikalla...  23.10. vuosikokous, 30.10. piirikuvernöörin vierailu, hallitus 
paikalle klo 16.  Ja vihdoinkin: Veli Matti Hirvelä esitteli Sääntöuudistuskomitean puheenjohtajana 
komitean pitkään valmistelemat uudet säännöt, jotka on jo toimitettu jäsenille sähköposteihin.  
Komitean muut jäsenet ovat Arvo Ala-Lahti, Erkki Holkko ja Jussi Uusimäki.  Matin esittely oli 
niin selkeä ja seikkaperäinen, että vain muutama puheenvuoro käytettiin ja uudet säännöt 
hyväksyttiin.  Veli Kari ”Rolex” Kaukoonen muisteli että vuonna 2003 piirikuvernööri kyseli 
uudistuksen perään, ja nyt se jo saatiin valmiiksi, toimikunnan työ on siis ollut perusteellista!  
Seppo kiitteli toimikuntaa ja toi esiin, että RI:n vaatimukset on huomioitu ja pyritty selkeään 
esitykseen. 
16.10.2008 
Koulujen syyslomaviikko, ei kokousta. Siitä huolimatta varjokokouksessa 18 veljeä.  Eipähän 
tarvinnut imuroida! 
23.10.2008 
Vuosikokouskokous.  Ensin presidenttimme Seppo luki piirikuvernööri Pentti Silvennoiselta tulleen 
suruadressin veli Kimmon poismenon johdosta.  Käsiteltiin viime hallituksen kokouksessa päätetyt 
asiat, kakkossihteeriksi Kimmon tilalle valittiin veli Jarmo ”Rekka” Koivulahti, Kari ”Lukkoseppä” 
Kaukoonen hoitaa arkistokaapin lukot niin että ne kenties saa myös auki tarvittaessa, veli Jyrki 
”Isä” Oksanen kertoi Rylasta, 11.11. ja 18.11. E-P:n Opistolla, asiat kunnossa.  Jari ”Pankkiiri” 
Mäki lupasi pankkinsa holvin Rotaryarkistomme säilytyspaikaksi, aika varma paikka!  Vuosikokous 
vedettiin hyvässä hengessä ja yksimielisyyden vallitessa. 
30.10.2008 
Hallituksen virkein osa kokoontui jo klo 16 keskustelemaan piirikuvernööri Pentti Silvennoisen 
johdolla Rotaryasioista.  Fiksu ja mukava mies, kyllä sen kanssa pärjätään.  Kokouksen alettua veli 
Zeppo pressa toivotti hänet virallisesti tervetulleeksi.  Onniteltiin klubimme kunnanvaltuutettuja ja 
valtuutettujen isiä.  Seppo kertoi terveiset Kauhajoki/Aron klubin hienosta 30-vuotisjuhlasta, jossa 



sihteerin kanssa maljoja kohotteli.  11.11. alkaa RYLA, 6.11. alustus Jussi ”ABC” Niukkala, 13.11. 
Juho Nikkola, 20.11. Ilmasto-ilta, vierailija Hannu Mars marssii sisään esitelmöimään 
ilmastonmuutoksista, energiansäästöstä ym.  PK Pentti Silvennoinen puhui kauniita sanoja 
klubistamme, melkein liikutuimme.  Koitetaan toteuttaa unelmamme!  Otamme esille 
lähiympäristön asiat, lasten mielenterveyden, turvallisen koulutien, lasten alkoholi/huumeongelmat, 
onko aikaa lapsille.  Ilmastonmuutosasia on otettava vakavasti, rotarit ympäri maailmaa ovat 
tekemässä tärkeitä päätöksiä ja ovat mielipidevaikuttajia.  Nuorisovaihto ja RYLA meillä hyvin 
hoidettu.  Rotarypuisto?  Joulukorttikauppaa tehdään seuraavassa kokouksessa, 14.3.2009 PETS 
Jurvassa ja 18.-19.4. Piirikonferenssi Pietarsaaressa 

06.11.2008 
Presveli Seppo ”Sähkäri” Kormano kopisteli kokouksen alkaneeksi, ja kertasi veli piirikuvernööri 
Pentti Silvennoisen puheen pääkohtia.  Klubimme jäsen Kyösti Nyyssölä oli pyytänyt eroa 
jäsenyydestä kiireisiin vedoten, minkäs teet. myönnetään.  Seppo kehoitti kaikkia miettimään uusia 
jäseniä.  Syyskuun osallistumisprosenteissa oltiin vasta kakkosia 94,4 %:lla, Kauhajoki ykkösenä 
100%!  Oho!  Veli Tapsa ”Hinuri” Ala-Kauppila saa käydä onnittelemassa kauhajokisia....  Alustaja 
veli Jussi ”Elo- ja valokuvaaja” Niukkala heitteli vanhoja kuvia seinälle ja kertoi isoisästään Juho 
Niukkalasta, monipuolisesta kauppa- ja musiikkimiehestä.  Kiinnostavia kuvia, hienoja muisteloita, 
armoitettuna kertojana Jussilla juttua piisasi, esitys päättyi vuoteen 1977 jolloin Niukkalan kioski 
purettiin Kauppatien varrelta.  Rotaryjoulukorttien tilauslista kiersi ja tilauksia tuli jo 610 kpl, ensi 
viikolla lista uudelleen kiertämään! 
13.11.2008 
Dojoing! paukahti nuija, ja pressa Seppo alkoi julistamaan kokousta avatuksi.  Suruvalittelut veli 
Matin isän poismenon johdosta, joulukorttikauppahehkutusta, ja ilmasto-teemailtoja tullaan 
järjestämään vähintään kaksi.  Veli Juho Nikkolan kutsumana alustajana aloitti Suomen 
Ajokoirajärjestön hallituksen pj Martti Mannersuo, aiheenaan Suomen suurpedot ja niiden 
aiheuttamat vahingot.  Karhuja metsissä tilastojen mukaan 1300, kaatolupia n. 100 vuodessa.  Myös 
Ilmajoella on karhuja, sitä todisti veli Rauno Antila, joka törmäsi metsässä karhuun ja pentuun n. 40 
m lähietäisyydellä.  Huh!  Karhu nousi takajaloilleen ja äänteli uhkaavasti, Rauno ei.  Perääntyi 
hitaasti ja selvisi onneksi tilanteesta.  Susia Suomessa arviolta 300, kaatolupia vain 24 vuodessa.  
Jopa Turussa on kuvattu 7 sutta!  On niitä tietysti Ilmajoellakin, jäihän syksyllä yksi auton allekin 
kuusseiskalla.  Mannersuon mukaan Suomen liityttyä EU:hun suurpedot saivat ”lainsuojan”.  
Alustuksen jälkeen ryöpsähti taas käyntiin reipas keskustelu, yleisesti oltiin sitä mieltä että 
suurpetoja on Suomessa aivan liikaa. 
20.11.2008 
Energiailta!  Pres. Seppo oli kutsunut alustajaksi tj Hannu Marsin E-P:n Energiatoimisto 
Thermopolis Oy:stä.  Ensin siunattiin RYLA pidetyksi, hyvin meni, 21 opiskelijaa seurasi 
motivoituneina ja tarkkaavaisina esitelmiämme, palautekin hyvää, ”kannatti tulla”.  Veli Jyrki 
”Oksa” Oksasta onniteltiin tästä ja piirin RYLA-vastaavan uudesta toimesta.  Päästettiin Mars irti – 
ja sieltähän alkoi tulle kiintoisaa energia-asiaa.  Pääteemoina energiaomavaraisuus, toimintojen 
tehostamisprojektit, uusiutuvan energian lähteet kuten tuulivoima, puu, turve ja mm. lämpöpumput.  
Tietoa oli!  Viimeisten 25 vuoden aikana on käytetty puolet maapallon öljystä – se loppuu ennen 
pitkää, ”helpot” kohteet on jo käytetty, öljyn saanti käy entistä hankalammaksi kun pitää pumpata 
merenpohjasta tai erotella hiekasta.  www.thermopolis.fi , sieltä löytyy lisää tietoa.  Alustuksen 
jälkeen alkoi kiivas keskustelu, välillä änkättiinkin, energiankulutuksesta, -muodoista ja tavoista 
säästää.  Lopuksi päästiin lämpöpumppuihin.  Kokous venyi yliajalle, ja silloinkin veli Seppo joutui 
lievää väkivaltaa käyttäen nuijimaan sen päättyneeksi.  Praatoo toki jatkui edelleen 
vapaamuotoisena. 
 



27.11.2008 
Veli Seppo ei malttanut säästää sokeria pohjalle, vaan aloitti heti hehkutuksen: Lokakuun läsnäolot: 
Kauhajoki 96%, Jurva 98%, ja parhaana Ilmajoki 99%.  Veli Ari ”Reksi” Rousua onniteltiin E-P:n 
Opettajien alueyhdistyksen puheenjohtajuudesta.  Veli Timo ”Lajittelija” Hirsimäki piti kiintoisan 
alustuksen roskien lajittelusta ja kierrätyksestä.  Hän on käynyt yhdeksässä maassa tutustumassa 
alan systeemeihin, ja erilaisia käytäntöjä näytti olevan.  Yhteisenä piirteenä kuitenkin hyvä tarjoilu 
alan miesten kesken tutustumiskäynneillä.  Kansainvälisten sopimusten mukaisia hienoja 
lajittelukeskuksia kuljettimineen löytyi monesta maasta, mutta kovin vähällä käytöllä näyttivät 
Timon mukaan olleen.  Jätevuoret sen sijaan olivat muhkeita!  Ja Venäjällä tavara jopa pakattiin 
muovipaaleihin ja säilöttiin isoihin kasoihin.  Lakeuden Etapissa kierrätetään vain 20% tulevasta 
jätteestä, koska maahan hautaaminen on liian halpaa.  Lakeuden Ympäristöhuollossa sen sijaan 
kierrätys on erittäin pitkällä, ja uusia menetelmiä kehitetään koko ajan.  Tulipa taas paljon tietoa ja 
mielenkiintoisia asioita, keskustelu kierteli pitkään ”sen ittensä” ympärillä... 

04.12.2008 
Juhlavissa merkeissä putosi presidentti Seppo ”Sähkö” Kormanon vasara pöytään, veli Tuomo 
”Leijona” Laitilalle on myönnetty Suomen Leijonan I luokan ritarimerkki.  Onneksi olkoon!  
Kuvernöörin Joulurauhan toivotus luettiin.  Alustajana veli Jari ”Jenkki” Mäen kutsumana Tommi 
Mäki, aiheena mopoautot.  Suurin teho 4 kWh, kuutiotilavuus 400-550 cm³, huippunopeus 45 km/h, 
saa ajaa mopokortilla, seisontapaino 350 kg.  Automaattivaihteisto, variaattoriveto ja 
dieselmoottori, kulutus n. 3 l/100 km.  Varustelu kuin paremman luokan autoissa,  hinnat 10.000-
19.000 euroa.  Vielä onnettomuustilasto: Mopoautot 0,24%, autot 0,42%, mopot 1,4% ja 
moottoripyörät 1,82%.  Tommin asiantunteva alustus kirvoitti kiivaan keskustelun, osa puolesta, 
osa vastaan.  Joku halusi tietää, saako tätä ajaa jos on kortti kuivamas.  Ei saa! 
11.12.2008 
PresSeppo avasi, ja luki veli Heino Kuismasen kirjeen, jossa tämä anoi eroa klubin jäsenyydestä 
terveydellisistä syistä.  Harmi!  Pidettiin vaalikokousta, puhetta johti tuleva pressa Aarno ”Ooppeli” 
Pirilä.  Aarnon toimihenkilölista hyväksyttiin parilla muutoksella, hyvät henkilöt oli Aarno 
valinnut.  Tämän jälkeen veli Seppo jatkoi normaalikokousta, kuunneltiin veli Reijo ”Nami” 
Laineen paikalletuomia tyttöjä, vaihtari Inge-Ann Menge Barbertonista Etelä-Afrikasta, tulkkina 
Lotta Laine Ilmajoelta.  Kiinnostava esitys, päälle kyseltiin tarkemmin asioista, ja Inge-Ann luovutti 
kaksi viiriä, paikallisen ja alueviirin.  Pressa ja sihteeri pääsivät nättien flikkojen kanssa kuvaan, 
muut kadehtiva. 
18.12.2008 
Perinteinen joulujuhla seurakuntakeskuksessa.  Runsas osanotto, jouluinen ohjelma, mm. 
kirkkoherra Juhani Erkkosen puhe, ja maistuva jouluateria. 
 

08.01.2009 
Vuosi vaihtui, mutta veli pres. Sepon nuija kumahti pöytään täsmällisesti kuin ennenkin, tosin 
surullisissa tunnelmissa.  Kunniajäsenemme Lasse Lintala on poistunut keskuudestamme 4.1.2009.  
Veljet Seppo, Risto ja Jyrki muistelivat Lassea ja vietettiin hiljainen hetki Lassen muistolle.  
Kunniajäsen Mikko Kivistö oli vierailijana.  Perinteiset joulumuistamiset on viety veteraani Armas 
Viitaselle ja lotta Kyllikki Nousiaiselle.  Veli Raimo Lähdesmäki piti alustuksen yrityksensä 
toiminnasta ja loma-asuntoprojektistaan Thaimaassa.  Springhill on paikan nimi, komialta näytti ja 
ahkeraa ja huolellista oli kuulemma rakentaminen paikallisin voimin.  Veli Simo Järvi oli lomaillut 
juuri samalla seudulla, muttei ollut tiennyt käydä kyläilemässä. 
15.01.2009 
Vieraita!  Veljet Ilkka Mäkiniemi Kuusamosta ja Mikko Seppä Jalasjärveltä.  Pidettiin arpajaista 
klubin kassan kartuttamiseksi, veli Aulis oli työntänyt sihteerin salkkuun salaperäisen paketin, joka 
hölskyi!  Liekö vatupassi? tuumivat insinööriveljet innoissaan.  Tuottoa tuli 107 euroa, voiton vei 



veli Raimo eikä avannut sitä.  Hmph!  Lisäksi arvottiin veli Seppo Koon tuomia lippiksiä.  
PresSeppo referoi kuvernöörin kuukautiskirjettä, ja kertoi marraskuun läsnäolo-%.  Jurva 100!  Me 
vasta kakkosena 96,8%.  Hmph!  Hallituksen ed. viikon kokouspöytäkirja luettiin ja keskusteltiin 
sen pohjalta.  Alustus jäi väliin, alustaja kuuli asiasta vasta kokoukseen tullessaan ja hän piti 
varoaikaa liian lyhyenä, vaikka johtavia kunnallispoliitikkoja onkin, eli tottunut puhuja...  Veli Jari 
Mäki oli yllätetty puhelulla, jossa oli kerrottu että vaihtarin, josta ei ollut tullut mitään 
ennakkotietoa, voisi hakea lentokentältä!  Mitäs Jari, nopeisiinkin liikkeisiin tottunut 
vaihtoasiamies, eikun Cadillac käyntiin ja Brasilian flikka lentoasemalta kotiin ja perhekin löytyi 
hetimiten.  Tiesivät näemmä Brasiliassakin että kyllä Ilmajoelta aina yhdelle tytölle vaihtarikoti 
löytyy.... 
22.01.2009 
Tummia kauniita tyttöjä pyörii kokoustiloissa!  Vaihtarityttö Brasiliasta Mariana Ferrera de Silva, 
”suomalaissiskonsa” Hanna Renkola ja ”suomalaisäitinsä” Kaija Aspila-Renkola virittelevät 
videotykkiä.  Normaalien kokousasioiden jälkeen päästään kuuntelemaan Brasilianterveisiä: 26 
osavaltiota, asukasluku 186,5 miljoonaa, Marianan kotikaupunki Araguari, jossa kohtalaisen 
asialtaanen lämpötila: kylmimmillään + 16 astetta, lämpimimmillään + 27 astetta.  Ei paha, vähän 
kuin ruotsalaisessa saunassa.  Kuvia katseltiin, upeita rantoja, paljon keltaisia T-paitoja, taitavat 
tykätä potkupallosta?  Joku Pele kuulemma on aika hyvä siinä lajissa...  Automiehiäkin löytyy, 
muuan Ayrton Senna on kuulemma aika tunnettu, olisko vähä niinku Brasilian Kimi?  Viirit 
vaihdettiin ja pressa ja sihteeri tunkivat taas tyttöjen kanssa kuviin. 

Vaihtarityttö Brasiliasta Mariana Ferrera de Silva ja ”suomalaissiskonsa” Hanna Renkola  

   

 



  Inge-Ann Menge Barbertonista Etelä-Afrikasta, tulkkina Lotta Laine Ilmajoelta 

   
 

29.01.2009 
Presveli Seppo ”Sähkö” Kormano nassautti nuijan pöytään ja toivotti myös vieraamme Hirviniemen 
Martin Kauhajoen RK:sta tervetulleeksi.  Arvostettu veljemme Arvo Ala-Lahti sai onnittelut hänelle 
myönnetystä Vapaussodan Perinneliiton Sinisestä Rististä miekan kera, perusteluina osallistuminen 
Suomen vapauden ja itsenäisyyden puolesta käytyihin taisteluihin ja merkittävät ansiot sotiemme 
perinnetyössä.  Poissaolevalle veli Aulis ”Hiihto” Hahtolalle taputettiin 60-vuotispäivän johdosta.  
Veli Jyrki Oksanen kertoi kunniajäsen Lasse Lintalan hautajaisista ja ensi kesänä Ilmajoen 
Musiikkijuhlilla järjestettävästä muistokonsertista.  Illan alustaja Jari ”Kapu” Paulasaari näpäytti 
videotykin päälle ja seinälle ilmestyi sellainen huvijahdin kuva että väki kohahti!  Jari kertoi 
veneilyharrastuksestaan Jyväskylän vesialueilla.  Käytyään laivurikurssin hän hankki 8 hengen 
moottorijahdin 2004.  Opittiin miten purjehduskartan avulla veneen reitti navigoidaan.  Ja päätteeksi 
vielä mojovia kuvia kesän veneilyistä Päijänteellä, joka miehelle tuli haiku olo että olispa jo kesä!  
Ja olispa vene!  Ja osaispa...   Hyvä oli alustus ja mukaansatempaava, kyseltiin kaikkea 
asiaankuuluvaa ja kai vähän asian elikkäs veneen vierestäkin. 
  
05.02.2009 
Lähdettiin kaupunkireissulle Seinäjoelle, veli Jyrki ”Tapi” Oksasen kutsumana Tapiolaan.  Lunta 
pyrytti niin ssssanoinkuvaamattomasti.  Veli pressa Zeppo ei päässyt matkaan, varapee Aarno oli 
matkoilla, mutta varavara elikkä tulevatuleva pressa Jussi ”Niukkis” Niukkala saatiin muilutettua 
sihteerin kyydissä Seinäjoelle.  Perillä juotiin nisukaffeet, käsiteltiin niukat kokousasiat ja 
päästettiin Oksanen irti.  Tämä on palvellut Tapiolaa 34 vuotta, kunnes viimein päästivät 



huilaamaan.  Keskityttiin kuuntelemaan Ville Lahden asiantuntevaa esitystä Tapiolasta, jossa on 
3000 työntekijää.  Lahden mukaan vuodesta 2005 lähtien työelämään on tullut 10.000 henkeä 
vähemmän kuin sieltä on lähtenyt, työvoimapula on siis pakostakin edessä.  Hän esitteli Tapiolan 
erilaisia pakettiratkaisuja henkilöstön sitouttamiseen ja työkyvyn ylläpitoon.  Hyvin tuntuivat nämä 
asiat olevan Tapiolassa hanskassa, ehkä hieman yllätyimmekin siitä, mitä kaikkea vakuutusyhtiöstä 
saa vakuutusten lisäksi.  Kyseltiin ja keskusteltiin kunnes porukka hiljeni ja odotettiin koska 
Niukkis vetää henkeä ja lopettaa kokouksen.  Eikun kotimatkalle – Krouvin kautta? 
12.02.2009 
PresSepon Rotarikello löi kolme kertaa ja silloin se kokous läksi.  Aulis sai lahjansa ja veli Matti 
”Ettäkö” Ääryselle, 70 vee tänään, taputettiin poissaolevana.  Mitäköhän se tuo meille Brasiliasta?  
Veli Jyrki Oksasta on kosiskeltu piirisihteeriksi, ja tämä kuulemma tuli suostuneeksi, hienoa!  
Seppo referoi elikkä niinkuin Teuvalla sanotaan, trohonas kuvernöörin kk-kirjettä, avustusraporttia 
ja joulukuun läsnäoloja.  Hmmm, pari klubia oli yltänyt 100 %:iin, hyviä ovat, onneksi sentään 
lyötiin rakas naapuri Kurikka selvästi 0,01 %:lla!  Veli Tapsa ”Hinuri” Ala-Kauppilalla oli tärkeä 
muistutus veljille:  Sytkärit pois pyörimästä auton lattialta, Kauhajoella meinasi tulla iso vahinko 
kun sytkäri ajautui polkimien alle ja kaasu vuoti auton sisään.  Volvohan se oli.  Tapsan vinkit: 
Sytkärit hanskalokeroon, tai eihän kukaan kunnon mies autossa tupakoi, tai ainakin Volvo 
vaihtoon!  Ja taas naiskauneutta klubissa, veli Markku Ojalan kutsumana alustajana JIK Ky:n 
johtaja Anna-Kaisa Pusa.  JIKhän on lyhyesti sanottuna Jalasjärven, Ilmajoen ja Kurikan 
peruspalveluliikelaitoskuntayhtymä.  Poimintoja alustuksesta: ko. kuntien terveyskeskukset 
toimivat hyvin, hyvä lähtökohta yhteistyölle.  Vanhusten avohoitoa suositaan, työterveyshuoltoa 
kehitetään omaksi yksiköksi.  JIKin kulut n. 48 miljoonaa euroa, tuotot 10 milj.  Norm. 
sairaanhoidon kulut n. 1000 e/asukas, erikoissairaanhoidon menot n. 35 milj./vuosi.    Päivystys 
kilpailutettu ja 1.4.2009 yksityinen lääkärifirma alkaa huolehtia siitä.  Myös hoitopalveluja voidaan 
yksityistää.  Rekrytoinnin lisäksi henkilöstön jaksaminen keskeinen asia.  Väestö vähenee JIKin 
alueella, iso haaste tulevaisuudessa palvelujen järjestämiselle ja kustannuksille.   Hyvä ja selkeä 
esitys, ja tietysti keskusteltiin ja kyseltiin seitsemään saakka. 
19.02.2009 
Seppo taas tomerana, ja kops!autti porukan hiljaiseksi.  Veli Äärys-Mattia onniteltiin 70 veestä 
jälkikäteen, ei se meille mitään tuonut Brasiliasta.  Kauniita olivat kuulemma ... maisemat.  Niinpä!  
On se siellä toisenkin kerran nuolaissut huuliaan paikallisia neitoja katsellessaan, arveltiin.  Veli 
Aarno toi terveisiä Holkon Erkiltä, parempaa kuuluu.  Töylin Veikko oli kutsunut alustusvuorollaan 
paikalle yleislääketieteen erikoislääkäri Timo Kososen, joka kuuluvalla äänellään kertoi 
sepelvaltimotaudista, kolesterolista ja sydäninfarktista.  Saimme esitteet ja koskettavaa tietoa tautien 
historiasta ja epidemioista.  Kosonen tähdensi erityisesti ruokavalion merkitystä.  
Sepelvaltimotaudin riskitekijöitä ovat kohonnut verenpaine, tupakointi, liiallinen alkoholinkäyttö ja 
liikalihavuus, erityisesti vatsanympärys.  Mitä, meilläkö?  On se niin selkeänpuheinen ja tietävä tuo 
Timo!  Kyseltiin tietysti kun aihe kiinnosti kaikkia, jotkut vaan alkoivat ennen seitsemää kiehnätä 
tuoleissaan siihen malliin, että arveltiin yhdistetyn mäenlaskun kohta alkavan.  Veli Riston hermot 
pettivät ekana, ja hän livahti karvalakkipuolelle toosan ääreen, mutta palasi takaisin kertoen että 
kova lumipyry, kisoja on siirretty, ei hätää.  Saatiin jatkoaikaa!  Monella oli kuitenkin jo tässä 
vaiheessa verenpaine sen verran koholla Timon  puheiden vuoksi, että piti päästä tupakille ja 
paukulle, niin lopetettiin.  Hyvä oli alustus! 
26.02.2009 
Hiihtolomaviikko, ei virallista kokousta.  Varjokokousta toki pidettiin, sihteeri ei päässyt paikalle, 
mutta arvatenkin keskustelu polveili maan ja taivaan välillä, osittain ajankohtaisten aiheiden 
ympärillä, osittain vanhoja muistellen.  19 veljeä paikalla – joissakin klubeissa ei saada tällaista 
väkimäärää edes viralliseen kokoukseen.... 
 
 



05.03.2009 
Suruviesti oli saavuttanut veljet, pidetty klubiveljemme Erkki Holkko oli siirtynyt ajasta iäisyyteen 
maanantaina 2.3.2009, 74 vuoden iässä.  Pidettiin Erkin muistokokous, presidentti Seppo oli 
noutanut paikalle hänen vaimonsa Lean.  Ilmajoen seurakunnasta oli paikalle kutsuttu 
seurakuntapastori Asko Kantola, joka piti muistopuheen.  Lämminhenkisessä tilaisuudessa veljet 
muistelivat Erkkiä monin puheenvuoroin. 
12.03.2009 
Tasalta kumahti Sepon vasara ja porukka hiljeni.  Onniteltiin synttärisankareita ja nuorekasta veli 
Raunoa joka väittää jääneensä muka eläkkeelle.  Taas surua: Veli Seppo ”Haupitsi” Aura on 
hyljännyt pitkäaikaisen suhteensa Lada-merkkisiin ajoneuvoihin ja pokannut uuden Hyundain!  
Taidanpa liittää toimintakertomukseen Konelan varaosamyyntihenkilökunnan ja Automyynti 
Saarakkalan huolto-osaston lähettämän pahoittelu- ja kaipuuviestin.  Äimänä olemme mekin, eipä 
olisi uskonut että tämäkin päivä vielä nähdään.  Voi Seppo minkä teit!  Kuvernöörin kuukausikirje 
läpikäytiin, Jurvaan Petsaamaan menijät evästettiin, ja läsnäoloprosenttimme 100% huomioitiin.  
Veli Aulis ”Hiihto” Hahtola kertoi Ilmajoen Musiikkijuhlien oopperalipputarjouksesta 
rotaryklubeille ja yllytti veljiä kertomaan muissa klubeissa vieraillessaan asevelihintalipuista.  Veli 
Jari ”Hummeri” Mäki kertoi viime Amerikan reissustaan, se olikin jo 42. 30 vuoden aikana.  
Edesmenneen veljemme Erkki Holkon hautajaistilaisuuden järjestelyistä sovittiin.  Veli Ari ”Reksi” 
Rousu piti alustusta ajankohtaisena aiheenaan ”Koulujen turvallisuus ja työyhteisön hyvinvointi”.  
Ari käsitteli aihetta monipuolisesti, asiantuntevasti ja kiinnostavasti.  Ja tietysti päälle keskusteltiin, 
alan asiantuntijoita tuntui olevan joukossa monia.  Lopuksi todettiin, että koulu on kaikesta 
huolimatta turvallinen paikka. 
19.03.2009 
Presidentti Kormano avasi viikkokokouksen virallisen rotarytaskukellomme näyttäessä virallista 
rotaryaikaa klo 18.00.  Veli Seppo Koo julisti virallisesti kevään alkaneeksi.  Käly Lea Holkon 
kiitokset osallistumisesta Erkin hautaukseen huomioitiin.  Veli Yrvänän syntymäpäivälle taputettiin 
käsiä.  Veli Yli-Seppo piti matkakertomuksen Vietnamin-matkastaan, värikäs ja kiintoisa maa!  
Veljet Jarmo ”Tsiken” Koivulahti ja Jyrki ”Iskä” Oksanen kertoivat Jurvan Pets-reissustaan.  
Jarmon salkusta oli katkennut kripa tulevan sihteerin paperimäärän takia...  Alustuksen asteli 
pitämään veli Aarno ”Ferkku” Pirilä, aiheenaan vanhat Fordit ja muutkin amerikkalaiset autot.  Ja 
Aarnohan on expertti näissä jutuissa.  Faktaa alkoi tulla tasaisen rauhalliseen tahtiin kuin 
liukuhihnalta, jonka Ford otti ensimmäisenä käyttöön autonvalmistuksessa.  Siinä meni T-, A- ja B-
Fordit peräkanaa, avomalli oli –20 –30 –luvuilla se halvin malli, nykyään hinnoittelu on kääntynyt 
toisinpäin.  Halpa Ford oli myyntimenestys pitkään, mutta 30-lukua lähestyttäessä teknisesti 
kehittyneempi ja suorituskykyisempi Chevrolet ajoi Fordin edelle myynnissä.  Ford selvisi hyvin 
30-luvun lamasta, 1932 esiteltiin Fordin ensimmäinen hieno V8-moottori.  Aarno heitti seinälle 
hienoja autonkuvakalvoja ja vanhoja automainoksia, kyllä ennen osattiin!  Alustuksessa oli myös 
hiven nostalgiaa, Aarno uumoilikin että oliko tämä amerikkalaisen autoteollisuuden muistopuhe.  
Veli Jari ”Caddy” Mäki joutui lähtemään kokouksesta kesken pois, muuten keskustelu olisi kestänyt 
vielä pidempään kuin mitä se nytkin jo kesti.  Harmi, Jarin kommentit jäivät nyt kuulematta... 
26.03.2009 
Kevättunnelmissa Seppo avasi viikkokokouksen.  Mentiin läpi ilmoitusasiat: parit synttärit, 
paikkaukset, neljässä eri klubissa 8 veljeä, ja tulevat alustukset.  Veli Seppo Ylinen piti alustuksen 
kirjallisuudesta.  Seppo oli lukenut v. 1988 Nobelin kirjallisuuspalkinnon saaneen egyptiläisen 
Naguib Mahfouzin kirjoittaman kirjan Palatsikatu Kairo-trilogia 1, jossa kerrotaan Palatsikadusta ja 
sen varrella olevista moskeijasta, partureista, kaupoista, sotilaista ym.  Tarina kertoo kolmen eri 
sukupolven aikaisista tapahtumista, kauppiaasta ja hänen elämäntavoistaan ja suhteistaan mm. 
vaimoonsa.  Mies oli tyranni ja perheessään yksinvaltias.  Hän piti itseään uskovaisena 
kunniallisena perheenisänä, mutta todellisuudessa hän vietti töiden jälkeen aikaansa illanistujaisissa, 
joissa oli mm. kauniita naisia.  Näissä illanistujaisissa kauppiasta pidettiin hauskana ja vitsikkäänä 
miehenä eli kaikkien ihailemana sankarina.  Kotona kauppias vastasi vaimonsa nurinoihin: Minä 



olen mies ja miehen sana on laki.  Uskollinen vaimo tuumaili miehen poissa ollessa, että missähän 
mies mahtaa olla.  Tarinan lopussa kauppias ajoi vaimonsa ulos talosta.  Lopuksi Seppo kertoi 
sanontoja egyptiläisestä elämästä, jumalasta ym.  Alustuksen päätteeksi aiheesta kehkeytyi 
mielenkiintoinen keskustelu, joka huipentui veli Simo Isotalon kertomukseen 1960-luvulla 
vaimonsa Salmen kanssa tekemästään Egyptin-matkasta.  Siellä he pääsivät tutustumaan 
taksikuskinaan toimineeseen mieheen, jolla oli kaksi vaimoa ja hän suunnitteli kolmannen 
hankintaa...  Presidentti päätti kokouksen poikkeuksellisesti jo klo 18.33.  Oltiinpa nopeita! 
 
02.04.2009 
Mentiin kaatopaikalle!  Sihteeri-Jussi puristi rystyset valakoosena ovenkripaa Ala-Kauppilan 
veteraanimersun takapenkillä ja Kaukoonen hikooli etupenkillä.  Perille päästihin, ja nopiaa – 
riisseeli huuti ja petinlaakerit sanoo diidndiidn kun Tapsa poloki kaasua, varmahan pohojas koko 
aijan, mese jäi kaatiksen parkkikselle naskumahan.  Varootin Tapsaa ettei vain nokilootaa paalata 
kokouksen aikana...  Presveli Seppo nassautti kokouksen auki, nuija oli jäänyt Krouviin.  Paikalla 
olivat myös kunniajäsenemme Esko Kuivasmäki ja Mikko Kivistö.  Kokouksen aluksi onniteltiin 
Timo Tuomikoskea Ilmajoen Tilimiesten 30-vuotispäivän johdosta.  Käytiin läpi saapuneet postit, 
piirikonferenssit, Rotary-golffit ja -suunnistukset ym.  Ja sitten veli Reino ”Pesis” Yrvänän 
buukkaamaan alustukseen, tuotantopäällikkö Pekka Kontio Etappi Oy:stä kertoi toimivasta 
jätehuollosta.  Etappi on perustettu 2.4.1997, liikevaihto 14,1 milj. euroa, henkilökuntaa 29, 
jätevirtaa yhtiöön 138557 tn/a, kotitalouksilta 10,7 kg/as., ongelmajätettä vajaa 4000 tn.  Etapin 
tontti 98 ha, investoinnit 15 milj. euroa + biokaasulaitos 17 milj. euroa.  Jätehuoltoa ei kustanneta 
verovaroin, jokainen vastaa itse omista jätteistään.  Uudet ekopisteet ovat tulossa lähivuosina.  
Ahvenanmaa on esimerkki erinomaisesta jätteenkäsittelystä.  Kiinnostava ja selkeä esitys, ja pihalla 
kun katseltiin niin siistiltä markki vaikutti.  Tapsan mersukin oli paikoillaan ja ehjänä, eikun 
kotimatkalle! 
09.04.2009 
Ei virallista kokousta, mutta kun oli Mikael Agricolan päivä ja suomen kielen päivä, niin osa 
veljistä kokoontui colajuomien ja suomenkielisen keskustelun äärelle.  Vain 14 veljeä, kumman 
vähän...  
16.04.2009 
Pressa Seppo kopautti kokouksen alkaneeksi, ja toivotti vierailevan alustajan Ossi Polarin 
tervetulleeksi, ja muutkin.  Ensin perussetti: Vaihtokokous ja Olympiakarsinnat 25.6. Alajoella 
Jussin Jokisaunalla, parit synttärionnittelut, 18 paikkausta, piirikonferenssiasiat, governorin 
kuukausikirje, helmikuun läsnäoloraportti, Kauhajoki ja Jurva 100% Oho!, me kolmantena 93,70%.  
Alangon Pena kertoi seinäjokisten haastaneen meitä lentopalloturnaukseen, mikäettei, haetaan 
pokaalit Seinäjoelta vitriiniin!  Marokon poika Aziz oli lähestynyt presidenttiä sähköpostilla, 
todettiin että terveisiä vaan Marokkoon.  Matti Äärysen kutsumana alustajana esiin astui 
valokuvaaja Ossi Polari.  Polari kertoi Seinäjoen Kamerakerhon historiasta, kerhosta on syntynyt 
harvinaisen runsaasti ammattikuvaajia.  Hän oli juuri saanut 1000 euron stipendin luetteloidakseen 
kaikki E-P.n kunnista löytyvät vanhat filmit, ja kehoitti meitäkin vaalimaan ja keräämään vanhoja 
kuvia ja filmejä.  Meillähän on toki klubissa jo innokas alan mies, Jussi Niukkala.  Polari esitteli 
isoisänsä Amerikasta 1910 tuoman valokuvauskoneen, oli hieno!  Hämmästyneenä kuuntelimme 
sitä työmäärää, minkä Ossi Polari on vuosien saatossa käyttänyt vanhojen valokuvien etsimiseen ja 
taltioimiseen.  Saimmepa lopuksi katsella hienoja mustavalkokuvia menneiltä ajoilta.  Ja lopuksi 
keskusteltiin aiheesta niin innokkaasti, että presidentin oli jo vähän toppuuteltava kellon lähestyessä 
seitsemää. 
23.04.2009 
Seppo kumautti nuijalla pöytää, toivotti veljet ja kauniin vierailijan Anna Alangon tervetulleiksi.  
Ensin pakkopullat: paikkaukset ja runsaat vierailut.  PressaSeppo kertoi hänen ja sihteeri Jussin 
Pietarsaaren piirikonferenssireissusta, hyvä oli kokous.  Kansanedustaja Kimmo Tiilikainen puhui 
asiallista asiaa ilmastonmuutoksesta, keskustelu esitelmän jälkeen oli antoisa molemmin puolin.  



Väliajalla Seppo vaihtoi muutaman sanan Intiasta saapuneen veli Pathin kanssa.  Pathi kysyi 
Sepolta ruokajonossa lautasellaan olevaa kummallista hedelmää osoittaen että what is this? ja Seppo 
siihen että I don´t know.  Kansainvälistäkin toimintaa siis sisältyi reissuun.  Tuotiin 
piirikonferenssilehdet kaikille veljille Pietarsaaren-tuliaisina.  Veli Pentti Alanko alkoi alustaa 
aiheenaan Aallon Patteriston Perinnetoimikunnan vierailu Kuoreveden koelentoasemalle ja 
tekniselle keskukselle.  Kuvia seinälle oli heittämässä tyttärensä Anna, kone reistaili aluksi, useita 
veljiä pyöri tietokoneen ja Annan ympärillä, mutta tuloksetta.  Vasta sitten kun veli Seppo Aura 
käveli seisomaan koneen vierelle, se alkoi toimimaan!  No, Seppohan onkin insinööri.  Monelle 
fasaanille käy Sepon läheisyydessä juuri toisinpäin: toiminta lakkaa...  Pena pääsi asiaan: nähtiin 
Hornet ja Hawk, joka oli Sveitsin väreissä.  Ei mikään maastoväri...  Hawkin tulivoima 600 
panosta/6 sekuntia!  Vrt. Tuntematon: ”Siinä meni koko vyö yhteen menoon...”  Luokkahuoneessa 
varuskunnan päällikkö Anssi Saarikoski kertoi laitoksen toiminnasta, Puolustusvoimien 
päätehtävistä, Suomen puolustamisesta ja kriisiajan toiminnasta.  Sitten siirryttiin koelentokentälle 
jossa Saarikoski esitteli vierailijoille varta vasten näytille tuotua lentokalustoa.  Selvisi, että 
taistelulentäjän koulutus kestää 7 vuotta, ja virassa ollaan lähes sama aika!  Eläkkeelle siirrytään 35 
v. iässä.  Hornetin polttoaineen kulutus:  Tankkiin mahtuu 7000 litraa kerosiinia, riittää lentotavasta 
riippuen 15-120 min. lentelyyn.  Ohjuksista kerrottiin että USA- ja venäläisvalmisteiset osat ovat 
yhteensopivia, käyttökokemuksia ei onneksi näistä ollut esittää.  Hienolta tuntui kuulla asiantuntijan 
lausunto, että Suomen, Ruotsin ja Norjan ilmapuolustus on maailman vahvin!  Menomatkalla 
vierailijoiden bussi hajosi jo Kurikassa, mutta äkkiä uusi alle ja matka jatkui.  Tulomatkalla ei 
paljoa pysähdelty, Ikaalistenkin kohdalla painettiin vain kaasua.  Hyvä ja seikkaperäinen alustus 
kirvoitti vilkkaan ja asiantuntevan keskustelun. 
30.04.2009 
Varjokokous Vapunaattona.  Vain 9 veljeä paikalla, ilmeisesti kunnon miehet eivät lähde 
tuollaisena iltana Krouviin, ja vähemmän kunnolliset taas ovat jo muualla juhlimassa...  Veli Erkki 
Haapamäki piti alustuksen aiheesta ”Henkilöauton markkinointi Ilmajoella”.  Auto, jota oli jo 
aikaisemmin markkinoitu Keltaisessa Pörssissä ja Nettiautossa tuloksetta, laitettiin myyntiin 
Ilmajoki-lehteen, ja kaupat syntyivät heti!  Todettiin yhdessä Ilmajoki-lehden olevan erinomainen 
myyntikanava. 
 
07.05.2009 
Sepon leka jyskähti pöytään ja kokous alkoi.  PresSeppo onnitteli arvovaltaisesti veli Arvo Ala-
Lahtea hänen saavuttamastaan 85 vuoden iästä ja pitkästä sataprosenttisesta Rotary-urasta.  Jurva 
yllätti taas läsnäoloprosentillaan 100, meillähän läsnäolo-% oli vain 99,36, jolla pääsi nipin napin 
kakkoseksi.  Jurvassa paikkaamassa käyneet nupisivat/kehuivat sikäläistä sihteeriä hyväksi 
laskijaksi...  Kuvernöörin kuukautiskirje referoitiin ja otettiin ohjeet onkeen.  Timo Tuomikosken 
kutsumana alustajana aloitti ruohonleikkuri- ym. kauppias, tuulimylläri Jarkko Hautala kertomaan 
tuulimyllyprojektistaan.  Tuulivoimalan perustaminen on pitkäjänteistä puuhaa, lupia pitää pyytää 
läheltä ja kaukaa, ja myös vaimolta pitää muistaa kysyä.  Jarkon mylly on tuotu yhdellä rekalla  
Hollannista 13 vuotta käytettynä, hintaa n. 50.000 euroa, maksimituotto 135 kWh, paino n. 50 
tonnia.  Voimala on täysin tietokoneohjattu.  Iso oli projekti mutta asiallisesti hoidettu, suurella 
hartaudella ja mielenkiinnolla kuunneltiin Jarkon erittäin asiantuntevaa selostusta ja koko projektin 
kattavia kuvia katseltiin.  100.000 euroa siihen kaiken kaikkiaan upposi, mutta jos hyvin käy niin 
ensi viikolla alkavat siivet pyöriä ja sähköä syntyä.  Vilkasta ja innokasta oli taas keskustelu, olihan 
aihe tosi kiinnostava.  Pressa Kormano vielä muistutti 14.5. kokouksesta, jolloin mennään 
Ylistaroon Teräsmäkeen Timo Hirsimäen kutsumana.   
 

 



14.05.2009 
Krouvista startattiin ja kurvailtiin Ylistaroon Teräsmäkeen Lakeuden Ympäristöhuollon 
jätteenkäsittelylaitokselle veli Timo Hirsimäen kutsumana.  Kierrettiin Timon opastuksella koko 
laitos, saatiin erinomaista tietoa jätteenkäsittelystä ja nimenomaan sen hyödyntämisestä.  Oliko se 
95 % sisään tulevasta tavarasta joka pystytään hyödyntämään?  Kyllä olisi perinteisillä 
jätteensäilöntälaitoksilla paljon oppimista!  Eikä haissut juurikaan kaatopaikalta.  Yhdessä 
ihmeteltiin, että miksei jäteasioita hoideta laajemminkin näin, tämähän on juuri sitä kestävää 
kehitystä.  Timo totesi että Suomen lakia pitäisi muuttaa, ainakin yhden sanan osalta, ”jäte” pitäisi 
korvata vaikka kierrätysmateriaalilla tai muulla sopivalla sanalla.  Kierroksen päätteeksi 
kokoonnuttiin grillikontin kupeelle, sieltä sieraimiimme tunkeutui kiihottava grillimakkaran tuoksu, 
ja olipa sinne rahdattu asiallinen määrä kylmiä juomiakin.  Herkullinen päätös vierailulle!  
21.05.2009 
Helatorstai, ei virallista kokousta.  Vaan mitä kummaa, vain kaksi veljeä oli Krouvissa!  Veljet Ari 
”Reksi” Rousu ja Risto ”Jalkratas” Hakala olivat nostamassa Krouvin torstai-illan liikevaihtoa, 
toivottavasti tuntuvalla panostuksella.  Riston seikkaperäisen muistion mukaan ainakin keskustelu 
on ollut korkeatasoista ja laaja-alaista.  Olivatpa erityisesti todenneet, että Ilmajoen kunnan 
hallinnossa on valistunutta väkeä! 
28.05.2009 
Mentiin Areenalle!  Veli Jouko Metsä-Ketelän kutsumana ajeltiin rauhallisesti Seinäjoen Areenalle, 
poliiseja pyöri joka puolella, olihan koko Euroopan Harrikka-tapahtuma alkamassa Seinäjoella.  
Karvanaamat poimittiin liikennevirrasta tarkempaan syyniin, meitä ei pysäytelty.  Perillä 
presidenttimme Seppo ei nyt päässyt takomaan nuijallaan, aloittipa vaan kokouksen rykäisemällä ja 
toivottaen läsnäolijat tervetulleiksi isoon taloon.  Jouko lausui muutamat sanat alkajaisiksi, ja sitten 
aloitti Kauppakamarin apulaistoimitusjohtaja Minna Sillanpää, viimeisiä aikoja muuten tässä 
virassa, hänhän on tuleva E-P:n Yrittäjien toimitusjohtaja.  E-P:n Kauppakamari on perustettu 1951, 
mukana 19 kuntaa.  Suomessa on 19 kauppakamaria, koko maailmassa 12.000.  Kauppakamari on 
alueensa elinkeinoelämän ja julkisyhteisöjen kokoava yhteisö.  Näkyvimpänä toimintamuotona 
ansiomerkkien myöntäminen, niitä on luovutettu jo 80 vuotta.  Toisena alustajana aloitti Areenan 
toimitusjohtaja Esa Alajoki.  Areena valmistui syyskuussa 2000, se ei järjestä tapahtumia vaan 
tarjoaa tilat ja konsultoi.  Ilmajoen kunnalla on 10 osaketta, maksoi aikoinaan 250.000 markkaa.  
Seinäjoen kaupunki on ylivoimaisesti suurin osakas, kaikkiaan osakkaita on 24.  Areenan 
bruttopinta-ala on 15.000 m², eli lattiapinta-ala vastaa noin 100-150 normaalia omakotitaloa!  Huh – 
aika iso!  Kiinteistöveroa Areena maksaa 86.000 euroa/vuosi.  Toiminta on monipuolista, joskus 
halli on täynnä lehmiä, ja jo muutaman päivän päästä juhlapukuista seminaariväkeä.  Haasteellista 
siivoajille!  Molemmille alustajille koitettiin esittää asiantuntevia kysymyksiä, tapamme mukaan.  
Lopuksi kierrettiin Alajoen opastuksella taloa, ja päädyttiin ulko-ovelle, jolloin ymmärsimme, että 
nyt passaa poistua pihan puolelle.  Hyvät ja asiantuntevat opastukset, taas saatiin uutta tietoa ja 
vähän viisaampina lähdettiin kotimatkalle, nopeusrajoituksia tarkasti noudattaen.  Tapsakin.  Ehkä. 
 
04.06.2009 
Presveli Zeppo, jonka omakin kello käy jo rotariaikaa, aukaasi kokouksen ja totesi että 
kesäkokousten aikaa eletään elikkäs alustukset on taaksejäänyttä elämää.  Kaikemmoisia asioota:  
Kunniajäsenemme Lasse Lintalan Muistokonsertista muistutettiin, veli Juha Jouppilaa onniteltiin 
tyttärensä Eerikan menestyksestä Trampoliinikisoissa, pomppiikohan Juhakin?  Stipendit on jaettu: 
Kunnon poika Ville Koskiniemi ja kunnon tyttö Alisa Majapuro, onnea heille.  Vaihtokokousta 
suunniteltiin, sehän on 25.6. Jussin Jokisaunoilla, Seppo suositteli vuoden teemamme henkeen että 
mentäisiin polkupyörillä, hyväksyvää mutinaa kuului.  Veli Ervasti hönkäisi jotain 
matkajuomista...  Olympiakarsinnat pidetään samalla reissulla perinteisesti, lajit kuten ennenkin, 
vastuuhenkilöt: Saapas: Markku Ojala, rengas: Aulis Hahtola, tikka: Jaakko Tuominen, 
ilmavaiv...eikun -pistooli: Seppo Aura ja Kauko Halme.  Palkinnot kerää Pentti Alanko, makkarat 
hoitaa Kari Kaukonen, juomat Jussi Niukkala.  



Lopuksi pidettiin arvontaa, pressa Seppo  jytkäytti pöydälle raskaanoloisen pitkulaisen 
pahvilaatikon, josta vilautti hieman pitkäkaulaista pulloa.  Porukka kohahti, tietäväisimmät 
huokaisivat että konjakkia!  Janoisimmat jo huutelemaan että mistä saa arpoja?  Saihan niitä, kippo 
kiertämään ja arvat myyntiin.  Tuotto, joka meni hyvään tarkoitukseen eli klubin kassaan, oli 107 
euroa.  Kiitos Seppo!  Pullon pokkasi Juha Jouppila, joka piilotti sen saman tien poveensa eikä 
pannut kiertämään.  Hmph!  PresSeppo lopetti kokouksen kun ei kerta konjakkiakaan saatu. 
 

11.06.2009 
Hädin tuskin ehti presveli Seppo nassauttaa nuijan pöytään ja avata kokouksen, kun jo oltiin 
onnittelemassa häntä jo ohitetun merkkipäivän vuoksi.  Käytiin läpi erilaisia asioita:  MC Rotary 
motskariajot Vammalassa, kuvernöörin kuukautiskirje, läsnäolot, Kauhajoki ja Jurva taas 100%, me 
kolmansia ”vain” 94,87%, höh.  Uusi kuvernööri tulee 3.9. vieraaksemme, Seppo muistutti 
komitearaporteista.  Uusi jäsenehdotus ao. komitean mietittäväksi.  Uudet matrikkelit jaossa.  Veli 
Aarno kertoi että Wanhat ajoneuvot tuloo-tapahtumaa ei tänä vuonna järjestetä ollenkaan 
parkkipaikkaongelmien vuoksi.  Harmi! 
18.06.2009 
Viimeinen virallinen kokous Krouvissa pressa Sepon johtamana, reippaasti, ilman haikeutta Sepe 
avasi kokouksen, ettei vain ollut vähän huojentunutkin?  Sihteeri ainakin...  Äkkiä on vuosi 
mennyt!  Mäen Jarin ympärillä pyöri taas nättejä tyttöjä, vaihtoon lähdössä ovatten.  Hanna 
Renkola, kuukausivaihtari, lähtee Brasiliaan, ja Noora Uusi-Ranta vuosivaihtoon Australiaan.  Tytöt 
esittelivät itsensä ja suunnitelmansa, reippaita tyttöjä, evästettiin heitä erilaisilla tiedoilla, mm. veli 
Kauko kertoi miksi Ilmajoen Rotaryklubin viirissä on karhun pää.  Että tietävät sitten Brasiliassa ja 
Australiassakin.  Uusi jäsen valittu: Vesi-Metallin tj. Jari Erkkola, luokite Vesihuoltolaitteet.  Jari 
kutsutaan klubiin heinäkuun ekassa kokouksessa.  Ja seuraava kokous onkin sitten vaihtokokous 
Jussin Jokisaunoilla 25.6. 
25.06.2009 
Alajoelle Jussin Jokisaunoille vaihtokokoukseen ja olympiakarsintoihin!  Piti mennä pyörillä, ja 
jotkut menivätkin.  Uuvuttava helle, ehkä kesän kuumin päivä, sihteerikkökin joutui nöyrtymään ja 
tulemaan veli Sepon Hyundain kyydissä, se valtaisa sihteerin-arkku olisi ollut mahdoton rahdata 
pyöränjopparilla alajoelle.  Kiitos Sepelle kyydeistä, heti perillä kaivattiin isosti Niukka-Jussia, 
jonka autonperällä perinteisesti juomia kuskaillaan.  Tällä kertaa klubimesu Kaukoonen olikin 
lastannut Sitikan täyteen janojuomia, onneksi Gari Grandin Zitroenissa on avattava katto, mahtuivat 
kaikki juomat mukaan!  Kyllä ne maistuikin!  Ja makkarat tietysti grilliin mustumaan.  Sitten 
pidettiin olympiakarsintaa.  Kuten paroni de Coulbert aikoinaan niin osuvasti yllytti: Nopeammin, 
korkeammalla, pidemmälle!  Huikeisiin yksilösuorituksiin yllettiin, osa ylitti jopa itsensä, muista 
puhumattakaan.  Tässä valiojoukko: Ammunta: 1. Timo Hirsimäki 42, 2. Aulis Hahtola 35, 
kolmansia miehiä Seppo Aura, Erkki Ervatsi ja Erkki Haapamäki, kaikilla 34 pojoa.  Renkaanheitto: 
1. Tapani Ala-Kauppila 5, 2. Reino Yrjänäinen 5 kans, 3. Raimo Lähdesmäki 4 rinkulaa tappiin.  
Tikanheitto: 1. Antti Hakanen 98, 2. Erkki Haapamäki 84, 3. Jussi Uusimäki 68 kunnianarvoisaa 
pistettä taulun keskiosaan huolellisesti sijoitettuna.  Saappaanheitto: 1. Jussi Niukkala 25,52 m, 2. 
Timo Hirsimäki 25,42 m, 3. Jari Mäki 24,28 metriä.  Mainittakoon, että saappaassa joillakin oli 
heittosektori niin laaja, että muutaman kerran nokialaanen mojahti ladonseinään pahaa-
aavistamattomien virvokkeiden nauttijoiden päiden yläpuolelle.  Niskat kryhässä klunuutettiin 
kaliaa ja lonkkua eikä annettu mokoman häiritä.  Pahimpia saappahansihtaajia ei päästetty vissihin 
ollenkaa ampuma-aseeta käpistelemään...  Hyvä niin!  Kovia tuloksia teki muutkin, mutta näin 
kovassa seurassa on paha yltää kolmen parhaan joukkoon.  Ja taas palkintopöytä notkui mitä 
merkillisintä vempainta ja hilavitkutinta!  Alangon Pena oli saanut kerättyä mahtavan määrän 
palkintoja, kummasti vain ne viinipullot katosivat ensimmäisinä....  Ervakin jäi ilman viiniä, mutta 
saipahan jotain vetää päähänsä: lippiksen!  Vaviskaa, muut olympialaisklubit, jos kunnon ajoitus 
sattuu kohdalleen niin täältä pesee ja linkoaa!  Ajoitus on kohtalaisen vaikeaa, koska tässä vaiheessa 



emme tiedä missä ja koska Rotaryolympialaiset tänä vuonna pidetään....  Mutta potentiaalia on, 
kunhan ei heitä ylikunnon puolelle. 

 
Ja sitten, vihdoinkin, veli presidentti Seppo Kormano kröhäisee ääntään, sipaisee vielä kerran 
kaulassaan roikkuvia presidentin käätyjä, ja aloittaa viimeisen virallisen puheensa klubin 
presidenttinä.  Puhe on koskettava, palataan menneeseen, muistetaan lämpimästi edesmenneitä 
veljiä, Seppo palauttaa mieliin tapahtumia tältä kaudelta, ja toivottaa onnea ja menestystä tulevalle 
presidentille Aarno Pirilälle.  Aarno vastaa, ja lupaa toiminnan jatkuvan samoilla hyväksikoetuilla 
linjoilla kuin tähänkin saakka.  Ja sitten sihteerikkö-minä lausun muutaman sanan ja ojennan 
hopeanhohtoisen metallisen sihteerin arkun seuraajalleni Jarmo Koivulahdelle, joka ottaa sen 
haltuunsa vakain mielin.   

Kiitos teille, Ilmajoen klubilaiset, tuestanne sihteerin tehtävää hoitaessani, ja kiitos näiden 
kokousselosteiden lukijoille, teille kummallekin, kiva oli näitäkin kirjoittaa, osaksi huvikseni, 
osaksi sekaan lipsahti asiaakin.  

Sihteeri vaikenee, hyvää jatkoa kaikille, varsinkin sihteeri-Jarmolle.  Äkkiä se vuosi menee, 
niin Hakas-Anttikin sanoi mulle, ja niinhän se menikin! 
 

 

 

 
 



Ei tottavieköön!

Koskettava ja kuohuttava, Eteläpohjalaista automaailmaa järkyttävä viesti on saavuttanut meidät.  
Ystävämme, työllistäjämme, vanhuutemme turva Seppo Aura on yllättäen ja inhimillisesti

 katsoen aivan liian varhain, vaihtanut automerkkiä.  

Olemme luulleet, että maailmassa on joitakin pyhiä, pysyviä ja kestäviä arvoja, mutta ei näemmä. 
Lama on syvempi kuin uskoimmekaan, viimeisetkin neukkuteollisuuden uskolliset ystävät sortuvat. 

Eikö Konela enää pystynyt tekemään tarjousta, josta et olisi voinut kieltäytyä? 
Kuinka paljon Juhla Mokkaa Saarakkalan kaffihuoneessa on latkittu, ja tietysti oikein nisun kanssa,

 että saivat vakaan ja konservatiivisen, oman tyylinsä löytäneen asiakkaan pyöräytettyä? 
Vai kieltäytyivätkö kertakaikkiaan myymästä enää Ladaa elikkä jouduitko pakkorakoon?

Vai ymmärsimmekö saamiemme autokuvien viestin väärin, onko kyseessä vain julma pila, 
aprillipäivään liittyvä vedätys? Vakavasta ilmeestä kyllä päättelimme, että jotain lopullista on 

tapahtunut, paluuta entiseen ei enää ole. Hyundai Getsemane on ilmestynyt pihalle, eikä ilmeisesti 
kaduta yhtään. Menköön vanha rakas, heitetään syrjään kuin vanha rätti, vuosien yhteiselämä 

ei paina vaa´assa mitään kun uusi virkeä ja vetreä kulta alkoi lirkutella Saarakkalan sisähallissa. 
Varmaan lupasi ihanaa yhteistä elämää, kiihkoaan elämän valtateillä kehuskeli, nuorta ja liukasta 

maalipintaansa kihnutti reiteen...  Lupasi tietysti lähteä käyntiin heti kun herra tahtoo, antaa kyytiä 
tarpeen mukaan, kiihtyä kimakasti ja kulkea vähällä. Kyllä ne osaa!

Noh, ei voi kuin toivottaa onnea uudelle liitolle, nätti ja korea on uusi morsian. 
Kuherruskuukausi on kai meneillään, nauttikaa nyt toisistanne, tulee se arki vastaan kuitenkin. 

Äläkä Seppo heti trumffoosta fasaanimettälle kaikkein surkeimmille peltoteille, anna armaalle aikaa 
tottua hellästi uuteen elämäänsä täällä Pohjolan perukoilla. Alkakoon tästä onnellinen ja kestävä liitto!

Syvästi Lada-Seppoa kaivaten

Iso joukko Konelan varaosamyyntihenkilökuntaa 
ja koko Saarakkalan huolto-osasto.

Viekas korealaishymy                                                 Rehti ja rehellinen neuvostoliittolaiskatse

Onnellinen Getsimies
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